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ПОЗНАВАТЕЛЬНЫЕ ФУНКЦИИ ВЕРЫ И РЕЛИГИОЗНОГО ОПЫТА 

 

 

А.Э. Дубинин  

 

В современном научном дискурсе все чаще возникают тенденции к признанию как за религиозным 

опытом, так и за религиозной верой способности нести информацию, нагруженную не просто 

положительным содержанием субъективного характера, но имеющую совершенно конкретное 

объективное назначение: появление материальной выгоды, связанное с изменением протекания физических 

процессов. В способности религиозного опыта и веры гармонизировать работу субъективной сферы 

человека, протекание его глубинных психических процессов мало кто сомневается (достаточно привести 

такой атрибут религии, как психотерапевтическая функция).  
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A.E. Dubinin 

Cognitive functions of faith and religious experience 

In modern scientific discourse it is increasingly emerging the trend towards recognition of both religious 

experience and for religious faith, the ability to carry information, not just loaded with positive content of a 

subjective nature, but having quite specific objective function: the appearance of the material benefits associated 

with changes in physical processes. In religious experience and ability to harmonize the work of faith subjective 

sphere of man, the flow of its deep mental processes is of little doubt (suffice to attribute such religion as 

psychotherapeutic function).  

Key words: science, faith, reason, scientific potential of religious faith, religious experience, moral state of 

society. 
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